
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Martin Zobel

Kui midagi võiks veel sovitada, siis ära 

jätta  lageraie 2024 aastal HSO015 

eraldis 23 0.5 ha (kaardil ja tabelis olid 

sellised numbrid). Se on

meie juurest üle tee. See on ilus küps 

männik, milliseid Eestis on vähe järel 

(sest nad on kõik maha raiutud või 

harvendatud) ja läheb piiril

kokku sinu poolt soovitatud rangelt 

kaitstava tükiga. Nii oleks kaitstav laik 

veidi suurem ja annaks vanametsa 

liikidele rohkem võimalusi.

Samuti hea loodusturismi koht.

Sel alal on teest põhja pool olevatelt 

harvendusraietelt tuleva metsamaterjali 

ladustamiseks ainus võimalus rajada vaheladu 

eraldisele 23. Me ei saa traktoritega sõita tee 

peale, et kasutada teisele poole teed Österby 

poole kavandatavat vaheladu. Ka kohtumisel 

tõdesime, et alternatiivset kohta on raske leida. 

Langi laiemasse ossa koondame tavapärasest 

rohkem säilikpuid, mis valitakse välja kõige 

vanemate ja esinduslikemate mändide hulgast.

02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Sõitsime alal ringi ja meie hinnangul 

on hooldusraiet vaja lisaks teha 

eraldistel 15 ja 12.

HS014-15 on noorediku arenguklassis olev 

männik. Noores metsast tehtavaid töid me tööde 

plaanis ei kirjelda, sest noore metsa areng on 

kiirem ja 10 aasta plaanis on neid seetõttu 

keeruline piisava täpsusega ette näha. Kinnitame, 

et tegu on tõesti tiheda noore metsaga, mille 

harvendamise aeg järgmise kümnendi jooksul 

kindlasti kätte jõuab, aga mitte lähiaastatel, sest 

noor männik peab tüve paremaks laasumiseks ja 

ulukikahjustuste vältimiseks olemagi tihedam. 

Eraldis 12 on range kaitse all olev mets.

02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Marika Meister juhib tähelepanu, et 

plaani projektis on öeldud teest 

põhjapoolse lageraie vajalikkuse 

põhjenduseks, et sinna tekib 

metsamaterjali vaheladu. Marika 

Meister leiab, et plaan vajab 

täiendamist – laoplatse on rohkem. 

Meister: Võite kaaluda eraldi peatüki 

lisamist, kus kirjeldate KAH alast 

väljaspool tehtavaid raiet, kus kohalik 

seltskond läbi ei räägi.

Täname märkuse eest, korrigeerime tööde plaani 

teksti.

02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Aivo Hirmo selgitab, et temale tundub 

suur harvendusraie eraldis 21 on 

piisavalt hõre võrreldes 

harvendusraiesse mitte plaanitud 

tihedamate eraldistega ja soovib 

põhjendust.

Eraldis 21 on tõesti teistest hõredam, aga 

veerand sajandi pärast saabuva uuendusraieni 

kasvamiseks siiski liiga tihe. Eraldis on suur ja 

teest eemal on seal ka tihedamaid ja 

harvendamist vajavaid alasid. Harvendusraiel on 

metsa kõrguse ja puuliikide kaupa ette nähtud 

metsakasvatuslikult optimaalsed normatiivid, kui 

hõredaks võib mets raie järgselt jääda ja tööde 

elluviimisel neist lähtutakse.

Ettepanekud Einbi/Enby metsatööde plaani projektile



02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Aivo Hirmo: 2, 5, 12, 13, 15 – miks seal 

ei ole harvendust plaanis 10 aasta 

vaates. Miks on eraldisel 21 plaanis? 

Eraldiste 12, 15 ja 21 osas on juba eelnevalt 

vastatud. Eraldis 2 on seal praegu harvendamise 

kavandamiseks liiga hõre, eraldis 5 osas 

muudame tööde plaani ja kavandame ka 

harvendusraie ning eraldis 13 on jõudnud küpse 

metsa arenguklassi, kus harvendusraieid enam ei 

kavandata.

02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Marika Meister leiab, et kavas ei ole 

noore metsa teemat.
Täiendame tööde plaani selles osas.

02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Esitatakse soov teeäärte 

lahtilõikamisel jätta võimalikult 

madalad kännud.
Jah, niipalju kui masina tehnilised iseärasused ja 

mikroreljeef kännu ümber seda võimaldab.

02.10.2023 

arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kommenaarid

Marika Meister teeb täiendavad 

ettepanekud metsatööde plaani 

vormistamisele ja soovib, et plaanis 

oleks ka Einbi küla rootsikeelne nimi 

Enby.

Jah, kasutame tööde plaani tekstis küla ametlikku 

rööpnime.

Martin Zobel

Konkreetselt soovitan ära jätta raie 

kvartali HSO015 eraldistel 12 

(erakordselt hästi väljendunud 

ökotoon pohla ja sinika 

kasvukohatüüpide vahel, 2.84ha), 22 

(0.79ha) ja 23 (0.47) – mõlemad juba 

vanametsailmelised heterogeense 

strutuuriga ilusad ja hästi 

juurdepääsetavad männikud, 20 ja 21 

(1.37 ja 0.88ha) – heterogeensed 

vanad metsad, tänu karbonaatsele 

materjalile lähtekivimis on nad 

tüüpilisest palumännikust 

liigirikkamad.

Eraldistele 12, 20, 21, ja 22 me selle plaani 

raames töid ei kavanda. Eraldised 12 ja 22 on 

range kaitse all ning tööde vajadust eraldistel 20 

ja 21 hindame uuesti järgmise plaani koostamise 

ajal kümne aasta pärast. Tööde vajadus eraldisel 

23 tööde kavandamise vajadus on põhjendatud 

esimeses vastuses.

Martin Zobel

Võimalik, et samaväärseid eraldisi on 

veel, aga olles Noarootsist eemal ei 

saa ma seda kontrollida. Lubadus 

kompenseerida raiet okaspuu 

monokultuuride rajamisega 

raiesmikele aitab kindlasti 

puidutootmist edendada, aga 

elurikkusele mõjub see negatiivselt. 

Elurikkad loodusmetsad on 

heterogeense struktuuriga.

Noarootsi poolsaare riigimetsas leidub 

kõnealusest eraldisest vanemaid männikuid 

kokku ca 25 ha, st üle 50 korra rohkem kui 

kõnealuse eraldise pindala. Seega ei ohusta 

kavandatud plaan kuidagi vanade riigimetsade 

olemasolu Noarootsi poolsaarel. On tõsi, et uue 

metsapõlve rajamisel istutame langile ühte liiki 

puid, kuid edasiste metsakasvatustöödega 

anname võimaluse ka looduslikult tulnud teistele 

puuliikidele, kui kasvukoht seda võimaldab.



Martin Zobel

Noarootsi on (paljus ka tänu 

omavalitsuse tegevusele) hea mainega 

piirkond. Aga olgem ausad, 

loodushuvilisele turistile palju pakkuda 

pole. Randadesse pääs on enamasti 

omanike poolt piiratud, minu 

andmetel on likvideeritud ka 

Saaremõisa linnutorn. Metsad on juba 

praegu olnud intensiivselt 

majandatavad. Raiudes viimased 

riigimaadel asuvad küpse metsa 

fragmendid ’võtame nö viimase’.

Kinnitan veelkord, et kavandatud plaani on 

kümne aasta jooksul hõlmatud vaid kümnendik 

ala küpsetest metadest, st uuendusraiete mõju 

aasta kohta on ühel protsendil küpse metsa 

pindalast ja 0,26% ala kogupindalast.

Martin Zobel

Ma ei usu, et Eesti riik kannaks 

korvamatut rahalist kahju, kui 6.35ha 

kuiva küpset metsa Noarootsis alles 

jääb. Usutavasti leiab RMK ka vajaliku 

laoplatsi jaoks alternatiivi. Selle 

asemel võiks RMKga koos 

looduskaitsjatega läbi mõelda, 

tähistada ja vajalikes lõikudes ka välja 

ehitada matkaraja loodushuvilistele, 

kus on infotahvlid elupaikade kohta. 

See võiks hõlmata nii veel säilinud 

väärtuslikumaid metsaelupaiku kui ka 

rannaniite, kuhu on juurdepääs. 

Võimaldamaks jalgsimatkajatel ja 

jalgratturitel liikumist poolsaare 

keskosa metsades nö ringi mööda, 

mitte edasi-tagasi, võiks mõelda 

näiteks jalgrattateele, mis ühendaks 

Seenemetsa tee Einbi-Österbi teega.

Metsakasvatuse rahaline mõõde on omaniku 

jaoks ka oluline, kuid tööde kavandamisel määrav 

on siiski järjepidevuse tagamine, et meil oleks 

tulevastele põlvedele pärandada erinevas 

vanuses metsi. Alternatiivset kohta vahelaole, mis 

oleks ka optimaalse kokkuveokaugusega, ei ole 

meil õnnestunud leida. Täname ka ettepanekute 

eest loodushariduse edendamiseks, selline 

õpperada on lähikonnas Nõva looduskeskuse 

juures juba olemas. Noarootsi poolsaarel oleme 

keskendunud linnustiku tutvutamisele ja selleks 

on kavas rekonstrueerida linnutornid nii Tahul kui 

Võnnussaares. Riigimetsas olevad teed ja rajad on 

kasutamiseks kõigile, sh on olemas ka pinnasetee 

Seenemtsa teelt Einbi-Österbi teele. 

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Kahtlus, et KAH-ala piirid pole pandud 

õigesti. Kas piirid on koos kohalike 

elanikega kooskõlastatud? Tee ääres 

on liiga kitsad KAHala metsaribad. 

Miks? Tegemist  on riigimaaga. 

Metsavahi kinnistu maja ümbruses ja 

maja taga peab samamoodi olema 

KAH-ala.(Metsavahi on eraomandis). 

Lääne-Nigula valla üldplaneering on vastu võetud 

ja KAH ala piirid selles protsessis kokku lepitud.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Koosolek 04.09.2023:  OLULINE: 

kohalikud elanikud on lageraie vastu! 

Teine koosolek toimus 02.10.2023 ja 

ettepanekute tähtaeg on juba 

09.10.2023. See on liiga lühike aeg 

ettepanekute tegemiseks! Koosoleku 

protokoll ei ole siiani veel avalik. Miks?

Metsatööde plaani projekti esitamisest kuni 

ettepanekute tähtajani oli kolm nädalat. 

Koosoleku protokoll on saadetud osalenutele ja 

pandud RMK kodulehele. Lageraied ja nende 

paiknemine on kohalikega läbi arutatud.



Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Ettepanekud metsatööde kavatsusele: 

inimesed on lageraie vastu.

Kavandatud plaani on kümne aasta jooksul 

hõlmatud vaid kümnendik ala küpsetest 

metsadest, st uuendusraiete mõju aasta kohta on 

ühel protsendil küpse metsa pindalast ja 0,26% 

ala kogupindalast.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Metsatööde kava projekt: 2,9 ha 

lageraie! Hetkel KAH-alal on ainult 

27,5% VANA mets…. Lageraie ala asub 

TEE KÕRVAL!

Kavandatud plaani on kümne aasta jooksul 

hõlmatud vaid kümnendik ala küpsetest 

metadest, st uuendusraiete mõju aasta kohta on 

ühel protsendil küpse metsa pindalast ja 0,26% 

ala kogupindalast.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Kehtivad metsateatised KAH-alal 

09.10.2023 seisuga: Trassiraie 

metsateatised

Juhime tähelepanu, et viidatud metsateatised on 

seotud kohaliku tee hoolduse eesmärgil tehtavate 

raietöödega ja ei ole seotud metsakasvatusega. 

Oleme oma tööde plaane korrigeerinud, lükanud 

nimetatud trassiraied aasta võrra edasi ja 

ajastanud need tööd kokku koostatava 

metsatööde plaani elluviimisega. Praegu 

kehtivate metsateatiste alusel neid töid ellu ei 

viida.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

EELIS-e andmed: Einbi /-/ püsielupaiga 

piiranguvöönd!! HS015-23 on kavas 

teha LAGERAIE! Asub Einbi /-/  

püsielupaiga piiranguvööndis! (ei tohi 

avalikusta kaarti). Lageraie /-/ elupaiga 

kõrval tekitab kindlasti negatiivse 

mõju /---/ elupaigale, RMK peab 

täielikult vältima kõiki negatiivseid 

mõjusid, lageraie tuleb välistada!.  

Projekti kavas on harvendusraie ja 

isegi ka lageraie planeeritud /-/ VEPi 

piiranguvööndis. See on täiesti 

lubamatu, sest raie hävitab elupaiga. 

Lähtume tööde kavandamisel seadusandlusest, 

säästva metsanduse sertifikaatidest ja 

konkreetsetele kaitsealustele liikidele 

kehtestatud piirangutest. Antud alal on tööde 

teostamisel ajaline piirang, millest plaani 

elluviimisel ka lähtume. Infoks, et sellist 

looduskaitsealust piirangut, nagu VEP-i 

piiranguvöönd ei eksisteeri.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

teine lageraie eraldis asub /-/ 

Püsielupaiga KÕRVAL. Tegemist on 

samuti olulise metsaga. Lageraie 

negatiivne mõju on arvestamata.  (ei 

tohi avalikusta kaarti). Oleme täielikult 

raie vastu /-/ püsielupüaiga kõrval ja 

ümbruses.

Lähtume tööde kavandamisel seadusandlusest, 

säästva metsanduse sertifikaatidest ja 

konkreetsetele kaitsealustele liikidele 

kehtestatud piirangutest. Infoks, et 

looduskaitsealused piirangud kehtivad 

piirangualal ja ei laiene naabruskonnale.



Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Harvendusraie (HS014-3,5) on 

planeeritud Einbi /-/  püsielupaiga 

piiranguvööndisse! (ei tohi avalikusta 

kaarti). Alal tuleb igasugune raie ära 

jätta!

Lähtume tööde kavandamisel seadusandlusest, 

säästva metsanduse sertifikaatidest ja 

konkreetsetele kaitsealustele liikidele 

kehtestatud piirangutest. Antud alal on tööde 

teostamisel ajaline piirang, millest plaani 

elluviimisel ka lähtume.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

II kategooria loomad ei ole 

registreeritud. Kas on tehtud 

inventuurid? Nahkhiirte inventuur jt?

VEP inventuuri teevad RMK metsakorraldajad 

jooksvalt ja pidevalt. Teisi inventuure RMK ei 

teosta, lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

III kat. loomad: musträhni elupaik:  

paikneb plaanis oleval lageraie alal! 

Raie tuleb ära jätta!

VEP inventuuri teevad RMK metsakorraldajad 

jooksvalt ja pidevalt. Teisi inventuure RMK ei 

teosta, lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

I, II, III kat taimed ei ole registreeritud. 

Kas inventuur on tehtud? 

Ettevaatusprintsiibiga tuleb 

arvestada!.

VEP inventuuri teevad RMK metsakorraldajad 

jooksvalt ja pidevalt. Teisi inventuure RMK ei 

teosta, lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

I, II, III kat seened, samblikud ei ole 

registreertitud. Kas inventuur on 

tehtud? Ettevaatusprintsiip.

VEP inventuuri teevad RMK metsakorraldajad 

jooksvalt ja pidevalt. Teisi inventuure RMK ei 

teosta, lähtume olemasolevatest andmetsest. 



Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

lageraie on kavas VEPi kõrval, lageraiel 

on kindlasti negatiivne mõju.

Kahtlemata on lageraiel negatiivseid mõjusid, aga 

on ka positiivseid, maastikumustri ja liigirikkuse 

mitmekesistajana. Lageraie suurim mõju on 

kliimapositiivne, andes ühiskonnale võimaluse 

tarbida looduslikke taastuvaid ressursse 

taastumatute asemel.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Important Bird Area (IBA): 

harvendusraie asub IBA alal. 

Täname info eest, tegu on alaga, millele 

seadusandlikke piiranguid kehtestatud ei ole.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Keskkonnaagentuuri  Natura 

metsaelupaikade esinemisalad (suure 

tõenäosusega et Natura metsaelupaik 

on olemas)

Einbi KAH ala metsatööd on plaanitud arvestades 

EELIS keskkonnas olevaid piiranguid. Teisi 

inventuure RMK ei tee, lähtume olemasolevatest 

andmetest.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Soovime RMK vastuseid, kas RMK on 

kontrollinud ala EELIS-es leitavate 

andmete põhjal? Palume peale 

kontrollimist vastuseid; kas kogu Einbi 

KAH-alal on kõik loodusväärtuste ja 

VEPinventuurid tehtud, 

Kõik RMK metsakorraldajad on koolitatud ka 

vääriselupaikade asjatundjaks ning oskavad 

looduses märgata ohu alla sattuda võivaid või 

haruldasi liike ja elupaiku. Ka Harimäe 

metsatööde alade andmeid on pidevalt seiratud 

ja uuendatud. Metsakorraldajad inventeerivad 

regulaarselt RMK-le kuuluvat metsamaad, et 

oleks teada seal asuva metsa paiknemine, seisund 

ja varu. Hea ülevaade metsade seisukorrast 

võimaldab asjatundlikult planeerida 

metsamajandustöid ning kaitsta loodusväärtusi. 

Vääriselupaikade inventuuri tehakse valdavalt 

tavapärase metsakorralduse käigus. Kuna aga 

terve riigimets on kirjeldatud ja andmetega 

varustatud, saab teha ka eelvalikuga korraldatud 

inventuure, kus teatud kindlate tunnuste järgi 

koostatakse metsaeraldiste nimekiri, mille abil 

tehakse inventuur eraldi tööna. Einbi KAH ala 

metsatööd on plaanitud arvestades EELIS 

keskkonnas olevaid piiranguid. Teisi inventuure 

RMK ei tee, lähtume olemasolevatest andmetest. 



Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

kas RMK on kontrollinud 

maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub 

sellest KAH-alal raieid plaanides? Mida 

näevad ette asjaomase 

maakonnaplaneeringu ja valla 

üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku 

koostamisel oleva) kaardid; ning kas 

RMK arvestab dokumentides toodud 

rohevõrgustiku tsoneeringuga ja 

tagab, et kavandatavate raietega 

jääksid rohevõrgustikus asuvad 

metsaökosüsteemid toimima, sh 

kumulatiivselt koos samas 

rohevõrgustikus seni tehtud raiete jm 

intensiivse majandustegevuse, nt 

maavara kaevandamisega? Kas KAH-

ala piirid on pandud õigesti?

Lääne-Nigula valla üldplaneering on vastu võetud 

ja KAH ala piirid selles protsessis kokku lepitud. 

Metsatööd on planeeritud arvestades kehtivaid 

piiranguid.

Kätlin Tamm, 

MTÜ Roheline 

Läänemaa, 

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ, 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Raieid ei saa ega tohi enne aladel 

kavandada, kui ei ole teada raiete 

mõju tagajärgi konkreetse raieala 

loodusväärtustele.  

Koostasime metsatööde plaani arvestades 

kehtivat seadusandlust ja teisi nõudeid, mis tagab 

ka väärtuste säilimise.
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Arutelul tehti ettepanek majandada 

metsa püsimetsana, parkmetsana, 

kasutades valikraiet. 

Keskkonnaühendused toetavad seda 

seisukohta täielikult kõikidel KAH -

aladel üle Eesti.

Selgitame, et RMK majandab metsa selliselt, et 

kogu kõrgendatud avaliku huviga alal oleks nii 

vana metsa, keskealist metsa kui noort metsa. 

Selline lähenemine tagab alal mitmekesisuse 

säilimise. Antud tööde plaani koostamise 

protsessis ei ole püsimetsandust käsitletud. 

Samuti ei ole alale planeeritud valikraieid.
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Metsa tuleb majandada metsa 

kaitstes, milleks metsaseadus ja 

säästva arengu seadus ka kohustuse 

loob. KAH-aladel tuleb tagada kohalike 

kogukondade huvid, avalik 

keskkonnahuvi ja metsad säilitada. 

Vaid vajadusel teostada elamutega 

piirnevates puistutes püsimetsanduse 

raames valikraiet ning hoiduda teistest 

raieliikidest ülemäärase kahju tõttu, 

mida need metsaökosüsteemile 

tekitavad. 

Oleme metsatöid plaanides arvestanud kohalike 

inimeste ja kohaliku omavalitsuse ettepanekute 

ja arvamustega. Metsatööd on plaanitud 

arvestades kehtivaid seaduseid ja kehtivaid 

piiranguid.
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Allakirjutanud keskkonnaühendused 

ona täielikult kõikide  Einbi KAHalal 

planeeritud raiete vastu, need tuleb 

ära jätta.

Einbi KAH ala raied räägitakse läbi kohaliku 

kogukonna ja kohaliku omavalitsusega, kes 

tunnevad kohalikke olusid ja vajadusi.






